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PRAHA Pro studenty vysokých škol, kteří se bojí „přísného“ školného, to může být dobrá zpráva.
            Ministr školství Josef Dobeš včera potvrdil, že bude jednat o zmírnění návrhu na zavedení školného na vysokých
školách. Dobeše k tomu vyzvala jeho vlastní strana Věci veřejné.
            Ministr už má připravené dvě nové varianty – jedna z nich počítá s tím, že by student neplatil standardních pět
let studia, ale jen dobu navíc. Druhá počítá se zápisným dva tisíce za semestr. Dosavadní (a platná) koaliční dohoda
přitom říká, že školné na vysokých školách by nemělo přesáhnout deset tisíc korun za semestr, ale má být zavedeno.
Nové návrhy by tak mohly vést k hádce v koalici.
            „Co je nad pět let, na to uvalme školné. Jsem připraven o tom jednat s premiérem Petrem Nečasem i s akademiky,“
řekl ministr školství. Je přitom otázka, zda by se v takovém případě dalo mluvit opravdu o školném – zda by nešlo spíše
o pokutu za prodlužované studium.
            Druhá Dobešova varianta počítá s tím, že by školné mohlo být pětkrát nižší a neříkalo by se mu ani školné,
ale spíše „zápisné“.
K otevření tématu školného přesvědčila Dobeše vlastní strana Věci veřejné na jednání výkonné rady.
            „Ministr přijal pod podmínkou, že Věci veřejné prosadí nesnižování rozpočtu ministerstva školství,“ řekl iDNES.cz
šéf poslanců Vít Bárta. Konkrétně jde o to, že Dobeš souhlas s přepracováním návrhu na zavedení školného a nové
jednání podmínil tím, že resort nepřijde o peníze pro regionální školství na malotřídky.
Proti zavedení školného na vysokých školách se bouří studenti, kteří chystají na konec února týden protestů. Dobešův
model školného podle univerzit nepovede k vyšší kvalitě škol ani k větší motivaci studentů a kritici tvrdí, že na něm
vydělají jen banky.
            Bárta na druhé straně řekl, že jeho strana za ministrem školství Dobešem nadále stojí a odmítá útoky na něj.
Paradoxně přitom Bártova manželka, místopředsedkyně VV Kateřina Klasnová, jako první z politiků Věcí veřejných řekla,
že by její strana mohla uvažovat o výměně ministra školství, pokud do dubna nedokáže vyřešit problémy s čerpáním
miliard z Evropské unie.

***

„Věci veřejné výměnou za to prosadí nesnižování rozpočtu ministerstva školství.“ Vít Bárta šéf poslaneckého klubu Věcí
veřejných


